
PROTOKÓŁ NR XIV/2015 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 25 listopada 2015 roku  
w Zespole Placówek Kultury  w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
 

Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska  
Skarbnik Gminy Żmigród   Anna Dobrowolska  
Kierownik Ref. ORP    Grażyna Kalicka 
Mecenas      Karolina Kaszuba 
Pracownicy urzędu i zaproszeni goście ( lista obecności, jako załącznik nr 2). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 15 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XIV SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych, pracowników urzędu oraz gości.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał wniosek Burmistrza Gminy Żmigród 
w sprawie zwołania sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie( wniosek stanowi załącznik nr 
3 do protokołu).   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się z zapytaniem, czy są wnioski w 
sprawie zmiany porządku sesji, który otrzymali radni. Przewodniczący rady wyjaśnił, 
że zgodnie z 20 ust.4 ustawy o samorządzie gminnym ( tj. Dz. U. z 2013 r. poz.594 
ze zm.) do zmiany porządku obrad, dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy. 
Radny Patryk Andrzejewski złożył wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku 
obrad punktu sprawy różne. 
Burmistrz Robert Lewandowski nie wyraził zgody na wprowadzenie zmian w 
porządku obrad. W uzasadnieniu p. Burmistrz wyjaśnił, że dziś ma dzień przyjęć 
interesantów, a ponadto często odbywają się posiedzenia komisji, na których są 
poruszane sprawy różne.  
Radny Karol Kalinka, czy na dzisiejszym posiedzeniu radni będą zajmowali się 
projektem nr 1. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że radni otrzymali trzy projekty 
uchwał; 
 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Żmigród z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w ustawie o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, 

 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Żmigród. 
 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 r., 
które na dzisiejszej sesji będą procedowane.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że porządek obrad dzisiejszej 
sesji, który Radni otrzymali nie został zmieniony  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie kandydatur 
na Sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radna Maria Rybka zgłosiła kandydaturę Radnego Dariusza Gierusa.   



Radny Dariusz Gierus wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się ” wybrali Radnego 
Dariusza Gierusa Sekretarzem obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Podjęcia uchwały: 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Żmigród 
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w ustawie o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o omówienie projektu uchwały. 
Pani Joanna Monastyrska sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały. Pani 
Sekretarz zwróciła się do radnych o przyjęcie rocznego Programu współpracy Gminy 
Żmigród z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w ustawie o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Jest to procedura, która ma 
miejsce, co roku. Przyjęcie takiego programu i jego ramy określa art.5 a ustawa o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, który dokładnie wskazuje, co taki 
program powinien zawierać. W programie współpracy znalazły się postanowienia 
ogólne, cele główne i cele szczegółowe programu, zasady współpracy, zakres 
przedmiotowy, podmioty współpracy, formy i sposób realizacji współpracy, priorytety 
w realizacji zadań publicznych, sposób realizacji programu, wysokość środków 
przeznaczonych na realizację programu, tryb powoływania i zasady działania komisji 
konkursowych do opiniowania ofert w otwartych konkursach ofert, czas realizacji 
programu, ocena realizacji programu, sposób tworzenia programu i przebieg 
konsultacji, postanowienia końcowe. W październiku projekt Programu został 
umieszczony na stornie BIP, w zakładce adresowanej do pożytku publicznego oraz 
na tablicy ogłoszeń celem konsultacji. Organizacje miały 14 dni na wniesienie uwag 
na formularzu, który został umieszczony wraz z programem. W dniu 4 listopada br. 
odbyło się spotkanie, aby umożliwić jeszcze organizacjom złożenie uwag do 
Programu.  Od momentu podania do publicznej wiadomości projektu programu o 
współpracy Gminy Żmigród z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których 
mowa w ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nie wniesiono 
żadnych uwag. Po przeprowadzonym zgodnie z uchwałą trybie konsultacji projekt 
uchwały został przedłożony Radzie Miejskiej w Żmigrodzie celem jej podjęcia. Na 
zakończenie p. Sekretarz zgłosiła jedną autopoprawkę do załącznika projektu 
uchwały w § 9 ust. 2 należy poprawić na rok  2016.  
Radna Halina Szaniawska złożyła uwagę w sprawie ponumerowania stron 
załącznika do uchwały. Następnie Radna Szaniawska poprosiła o wyjaśnienie, 
dlaczego został usunięty wpis pozostałe zadania w zakresie polityki zdrowia. W 
programie, który Rada podejmowała na 2015 r. taki zapis był. Radna powiedziała, że 
ten zapis jest bardzo istotny, ponieważ jego brak zamyka działalność dla organizacji 
pozarządowych na rzecz promowania zdrowia. Fundacje nie będzie mogła ubiegać 
się o środki i prowadzić zajęć i warsztatów z psychoonkologiem. Radna postawiła 
wniosek, aby dopisać w punkcie h „ pozostałe działania polityki zdrowia – działania 
na rzecz osób niepełnosprawnych”. 
Pani Joanna Monastyrska sekretarz Gminy w odniesieniu do wniosku radnej 
Szaniawskiej powiedziała, że przychyla się wniosku. 
Radny Patryk Andrzejewski poprosił o informację, kto wchodzi w skład komisji 
konkursowej.  



Pani Joanna Monastyrska sekretarz Gminy wyjaśniła, że w skład komisji 
konkursowej wchodzą przedstawiciele organu wykonawczego-pracownicy urzędu, 
osoby które zgłoszą się do komisji i są członkami organizacji pozarządowej, która 
składa oferty. Jeżeli w skład komisji wejdą osoby, które są członkami organizacji 
pozarządowej składającej ofertę są wykluczeni przy swojej ofercie. W skład komisji, 
mogą również wejść osoby, jako ciało doradcze, mające wiedzę w dziedzinie, której 
dotyczy konkurs.  
Radny Patryk Andrzejewski zapytał, czy radni mogą wejść w skład komisji 
konkursowej. 
Pani Joanna Monastyrska sekretarz Gminy poinformowała, że tak. Jeżeli radny 
jest członkiem organizacji pozarządowej, to jego głos będzie miał wpływ na ocenę. 
Jeżeli radny chce być doradcą i posiada kompetencje również, może wejść do składu 
komisji konkursowej. 
Radny Patryk Andrzejewski poprosił o informację, kto do tej pory wchodził w skład 
komisji.  
Pani Joanna Monastyrska sekretarz Gminy poinformowała, że w zeszłym roku 
było dwóch pracowników z urzędu i jedna osoba z organizacji pozarządowych. Na 
stronie urzędu jest umieszczana informacja, że osoby z organizacji pozarządowych, 
które składają swoje oferty mogą zgłaszać swoich członków do składu komisji 
konkursowej na formularzu zgłoszeniowym. 
Radny Patryk Andrzejewski, do kiedy można zgłaszać się do komisji.  
Pani Joanna Monastyrska sekretarz Gminy wyjaśniła, jeżeli Rada w dniu 
dzisiejszym podejmie uchwałę, to zostanie ogłoszony konkurs do składania ofert. 
Następnie na stronie urzędowej pojawi się informacja o możliwości składania 
kandydatur do pracy w komisji konkursowej.  
Radny Dariusz Gierus zapytał, czy dotacja na pożytek publiczny zwiększyła się, czy 
zmniejszyła w porównaniu do roku 2015.  
Pani Joanna Monastyrska sekretarz poinformowała, że dotacja zwiększyła się o 65 
tys. zł do roku 2015. 
Radna Halina Szaniawska w sprawie mniejszej kwoty na działania w zakresie 
zwalczania narkomani w roku 2015 było 20 tys. zł, a na 2016 jest tylko 12 tys. zł. 
Radna powiedziała, że problem rośnie, a kwota w pożytku zmalała o 8 tys. zł. 
Pani Joanna Monastyrska sekretarz Gminy wyjaśniła, że kwota ta przeszła do 
programu profilaktycznego. 
Radni nie zgłosili innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że w pierwszej kolejności 
zostanie przegłosowany wniosek radnej Haliny Szaniawskiej.  
Radna Halina Szaniawska przytoczyła treść zgłoszonego wniosku: 
w punkcie 2 § 9 w lit. h dopisać „ pozostałe działania polityki zdrowia – działania 
na rzecz osób niepełnosprawnych”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał wniosek pod głosowania. 
Wniosek został przyjęty 15 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz 
z przyjętym wnioskiem.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy nr 0007.XIV.102.2015 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy 
Żmigród. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że projekt uchwały został 
omówiony na wspólnej komisji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował o zmianie w podstawie prawnej 
projektu uchwały został wpisany art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 
kodeks postępowania administracyjnego ( tekst jednolity Dz. U. z 2013 r. poz.267), a 
następnie odczytał treść podstawy prawnej projektu uchwały.  
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie 
uznający skargę za zasadną. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
             1 głosem „przeciw” 
             1 głosem „wstrzymującym”  
Nadano uchwale kolejny właściwy nr 0007.XIV.103.2015 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie zmian w budżecie Gminy  na 2015 r. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o omówienie projektu uchwały. 
Pani Anna Dobrowolska skarbnik Gminy  omówiła projekt uchwały.  
tabela nr 1 dochody budżetu   
zmieniła się klasyfikacja dochodów w wysokości 22 tys., 
tabela nr 2 wydatki budżetu  
 rozdzielono dotację dla MZGK na zimowe utrzymanie dróg, na dotację, która 

dotyczy zimowego utrzymania dróg powiatowych i zimowego utrzymania dróg 
gminnych, o 130 tys. zł zwiększa się plan dotacji dla MZGK na usuwanie skutków 
zimowego utrzymania dróg powiatowych i o 100 tys. zł zmniejsza się dotacje dla 
MZGK na usuwanie skutków zimowego utrzymania dróg gminnych, 

 dotacja w wysokości 10 tys. zł dla powiatu na drogę Powidzko-Żmigród, zgodnie z 
podpisaną wcześniej umową 

 zminusowano zadanie, które dotyczy funduszu obywatelskiego, środki zostały 
przeniesione na MZGK, ponieważ w ramach tej dotacji MZGK wykona podwórko 
między ulicami: Konopnickiej, Lipowej i Rybackiej 

 o 74 tys. zł zmniejszono wydatki w dziale gospodarka mieszkaniowa – ogrzewanie 
 o 80 tys. zł zwiększono wydatki w oświacie - wynagrodzenie osobowe 

pracowników ( urlopy zdrowotne), zakupy materiałów i wyposażenia i zakup usług 
pozostałych, 

 o 16 tys. zł zwiększona dopłata gospodarka ściekowa i ochrona wód. 
 o 48 tys. zł zwiększono środki na oświetlenie placów, ulic i dróg, 
 o 10 tys. zł zwiększono środki utrzymanie psów w schronisku  
Pani skarbnik w sprawie środków na zimowe utrzymanie dróg powiedziała, jeżeli 
zima okaże się bardzo sroga to zostaną zaproponowane zmiany w budżecie. 
Kontynuując temat p. Skarbnik wyjaśniła, że rozliczenie kosztów związanych z 
zimowym utrzymaniem dróg powiatowych następuje na podstawie kosztów 
poniesionych i wnioskuje się do powiatu o refundację kosztów 
Radna Joanna Kantor w sprawie zwiększenia środków na wynagrodzenia 
pracowników w Zespołu Szkół Dwujęzycznych. 
Pani Anna Dobrowolska skarbnik Gminy w tym roku dodatkowe koszty w oświacie 
w wysokości 96 tys. zł to urlopy zdrowotne. Dlatego już teraz jest proponowana 
zmiana w budżecie o zwiększenie środków dla oświaty na wynagrodzenia osobowe 
pracowników  
Radny Dariusz Gierus w sprawie zmniejszenia o 74 tys. zł wydatków w dziale 
Gospodarka mieszkaniowa.  



Pani Anna Dobrowolska skarbnik Gminy dotyczy to kosztów, które zostały 
zaplanowane przy naszym hoteliku. 
Radny Patryk Andrzejewski tabela nr 3 w sprawie pożyczki. 
Pani Anna Dobrowolska skarbnik Gminy w tej tabeli zostały u dołu zaktualizowane 
dochody i wydatki.  
Radny Patryk Andrzejewski w sprawie rozbitej kwoty na modernizację podwórka na 
osiedlu ( projekt obywatelski) przy ulicach; Lipowej, Rybackiej i Konopnickiej.  
Pani Anna Dobrowolska skarbnik Gminy wyjaśniła: zostało 13 tys. zł, 100 tys. zł 
zostanie wydatkowane na realizację tego zadania w tym roku. Natomiast następna 
część kwoty z tego zadania została pokazana w projekcie budżetu na 2016 r., jako 
płatność w dotacji. 
Pan Burmistrz uzupełniając wypowiedź p. Skarbnik powiedział, jeżeli pogoda 
pozwoli to zadanie modernizacja podwórka zostanie wykonana w tym roku, a 
płatność została rozbita na rok 2015 i 2016.  
Rada Halina Szaniawska załącznik nr 2 dotacje celowe dział 630 dotacja celowa z 
budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 
stowarzyszeniom kwota 2.010,zł, czego dotyczy, jakiej organizacji  
Pani Anna Dobrowolska skarbnik Gminy powiedziała, że prawdopodobnie wynika 
z pożytku, ale dokładnie sprawdzi i udzieli odpowiedzi przy okazji  
Rada Halina Szaniawska przyjęła to wyjaśnienie . 
Radna Andrzej Budzisz ile zostało zabezpieczonych środków na zimowe 
utrzymanie dróg gminnych. 
Pani Anna Dobrowolska skarbnik Gminy na zimowe utrzymanie dróg gminnych 
jest 75 tys. zł  
Radni nie zgłosili innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             2 głosy „wstrzymujące”  
Nadano uchwale kolejny właściwy nr 0007.XIV.104.2015 
 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XIV SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1545. 
Protokołowała  
M. Schnitze 
 

 

 

 

 




